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Volební program 

 
Sdružení nezávislých kandidát ů - Evropští demokraté 

pro komunální volby do zastupitelstva města Stříbra 2006  
 

Město – v ěc veřejná 
 
• V rámci větší informovanosti občanů města navrhujeme, aby budoucí zastupitelstvo sestavilo a zveřejnilo své programové 

prohlášení. V něm stanoví své priority a záměry na celé volební období. Veřejnost tak bude mít možnost kontroly, jak 
zastupitelstvo města plní své programové cíle. 

• Myslíme si, že by veřejnost měla mít k dispozici pracovní materiály zastupitelstva, tak aby měla možnost vyjadřovat se 
k projednávaným problémům. Zveřejněné pracovní materiály by byly oproštěny od osobních informací, aby jejich 
zveřejněním nebyl porušen Zákon na ochranu osobních údajů.   

• Program jednání zastupitelstva musí (alespoň v internetové podobě) obsahovat informace, ze kterých bude i laické 
veřejnosti pochopitelné, o čem se bude jednat. Diskuze k projednávaným bodům zastupitelstva musí být zařazena na 
začátek jednání tak, aby zastupitelé mohli vzít na vědomí názory občanů. 

• Přejeme si, aby zásadní rozhodnutí o dlouhodobém směřování města vznikala na základě dlouhodobých a projednaných 
koncepčních materiálů a nikoliv z rozhodnutí, která vycházejí z momentální nálady a atmosféry ve městě. 

• Pro větší transparentnost a kontrolovatelnost činnosti zastupitelstva se budeme snažit prosadit, aby byly zveřejňovány 
výsledky hlasování, jmenovitě podle jednotlivých zastupitelů.   

• Veškerá výběrová řízení musí být zcela transparentní a bez jakéhokoliv střetu zájmů. Chceme aby byly zveřejněny nejen 
zadání a podmínky výběrového řízení, ale i jeho výsledek a zdůvodnění výběru dodavatele. 

• Prosadíme, aby při velkých investičních záměrech (náklady překročí 20% městského rozpočtu) byla k rozhodování 
automaticky přizvána veřejnost, a to buď formou veřejného projednání projektu nebo formou ankety. 

• Chceme, aby podnikatelům, neziskovým organizacím, občanům, ale i obcím ve správním území Města Stříbra byly 
zprostředkovány informace o možnosti získání finančních grantů z evropských, státních, krajských a dalších dotačních 
programů. Jakýkoliv dotačně podpořený a realizovaný projekt zvyšuje kvalitu života obyvatel regionu. 

• Přejeme si aby, přístup k internetovým stránkám města byl zdarma. Na základě výběrového řízení chceme vybrat jednoho 
nebo více poskytovatelů internetu, kteří limitovanou rychlostí zpřístupní webové stránky města Stříbra na jeho území 
zdarma. Za tuto službu by město poskytlo internetovému providerovi finanční dotaci. 

• Všechny příspěvkové a ostatní městem zřízené organizace musí pravidelně zveřejňovat své roční zprávy o hospodaření.   
• Prosadíme, aby komise rady města byly převedeny na adekvátní výbory zastupitelstva. Jednání výborů je ze zákona 

veřejné, je lépe kontrolovatelné zastupitelstvem a skládá svoje účty přímo zastupitelstvu a nikoliv pouze užší radě. Tento 
krok vede k vyšší transparentnosti komunální politiky. Zveřejněno musí být personální obsazení výborů, termíny zasedání a 
zápisy z jejich jednání.  

• Je třeba, aby město, např. formou tiskových zpráv, informovalo veřejnost a média o svých aktivitách. 
• Územní plán by měl být zveřejněn na internetových stránkách města. Musí to být živý a veřejně známý dokument  
 
 
 
Městský ú řad – občanům k službám  
 
• Občané musí mít k dispozici v elektronické podobě, tak jak ukládá zákon o svobodném přístupu k informacím, veškeré 

formuláře, popisy životních postupů a ceník poplatků za úřední úkony, ze kterých bude jasně zřejmé, co a kde bude na 
občanu požadováno, na co má nárok a kolik zaplatí. Tyto informace mají smysl především informační ale i protikorupční. 

• Prosadíme, aby na webových stránkách města byly zveřejněny veškeré zákony (odkazy na ně), se kterými může občan při 
jednání s úřadem přijít do styku. 

• Chceme, aby bylo zřízeno jedno centrální místo na MěÚ, kde budou moci občané najít veškeré potřebné formuláře a 
informace, které potřebují při styku s úřadem. 

• Budeme se snažit zřídit možnost objednání se (elektronicky, telefonicky) k jednání s určitým úředníkem. Omezí se tím 
čekání a využijí neúřední dny. 

• Více by měla být propagována a využívána elektronická komunikace s úřadem. Usnadňuje přístup a zamezuje korupci. 
• Chceme, aby Městský úřad zajistil informování obyvatel v krizových situacích. Nejlépe formou SMS zpráv. 
• Městský úřad by měl začít lépe využívat svého personálu vzhledem k získávání dotací, především ze strukturálních 

fondů EU. Pověření úředníci musí mít v tomto směru k dispozici veškeré dostupné informace a potřebná školení. 
• Tajemník a úředníci Městského úřadu by měli mít osobní vztah k městu, kde pracují. Tato zásada by měla být brána 

v úvahu při personálním obsazování pracovních míst na MěÚ. 
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Spolupráce - spole čně s obcemi, ob čany a podnikateli  
 
• Stříbro, které je členem dvou mikroregionů, je přirozeným lokální střediskem a je i centrem základních služeb a 

zaměstnanosti. Spolupráce obcí v mikroregionu musí být efektivní a musí umožňovat oboustranně výhodnou výměnu 
zkušeností, znalostí a pokud možno pro nejširší okruh občanů obce. Cílem mikroregionu není získat dotace pro investice 
v jedné z obcí, ale společně uskutečňovat některé záměry, které se týkají všech zúčastněných obcí. 

• Spolupráci s partnerskými městy je potřeba rozšířit z občasných návštěv starostů na vyšší formy spolupráce spočívají ve 
společných projektech, které čerpají prostředky z fondů EU nebo v efektivní výměně společenských, kulturních organizací 
případně i společných podnikatelských aktivit občanů obou měst. 

• Představitelé města by měli aktivně spolupracovat se Svazem měst a obcí, využívat jeho poradenské a konzultační 
kapacity. Svaz představuje přirozenou a respektovanou lobbistickou platformu vůči ústředním orgánům státní správy. 

• Město by mělo najít možnosti jak podporovat aktivní občany, kteří jsou schopni vytvářet programy nebo aktivity pro celou 
komunitu nebo její část. Různé aktivity od sportovních dnů pro děti v obci až po společné slavnosti v obci přispívají 
k budování pospolitosti a větší integraci občanů s místem svého bydliště. Maximálně podporovat by mělo veškeré 
neziskové organizace a spolky působící na jeho území. Podporu lze zajistit hmotnou formou (grantová politika) nebo 
nehmotnou (zdarma zapůjčení nemovitosti nebo zařízení obce). Výsledky takových aktivit může město následně pozitivně 
využít ke své propagaci. 

• Ve spolupráci s podnikatelskou sférou je třeba zasadit se o propagaci služeb, které mají pozitivní vliv na turistický ruch v 
regionu. 

• Chceme podporovat rozvoj podnikání, pokud takové podnikání přinese do města novou kvalitu, nová pracovní místa a 
nebude nadměrně zatěžovat životní prostředí. Společně se zaměstnavateli budeme hledat možnosti znovuvyužití částí 
města s původními průmyslovými závody, které nyní chátrají. 

 
 
 
Školství a vzd ělávání – základ pro život  
 
• Chceme, aby mateřské školy měly dostatečnou kapacitu s co nejlepším poměrem učitel - žák. 
• Město musí zpět  vybavit (dnes neexistující) dětská hřiště v mateřských školách. Lze hledat i taková řešení, aby hřiště byla 

v odpoledních hodinách, o víkendech a svátcích přístupná veřejnosti. 
• Podpoříme investice do kvalitního vybavení učeben a výměnných pobytů žáků a studentů v zahraničí.  
• Přejeme si, aby učebny, další školní prostory a sportoviště byly k dispozici pro celoživotní vzdělávání (vzdělávací kurzy) a 

mimoškolní volnočasové aktivity mládeže i dospělých. 
• Chceme, aby školy zajistily přístup k internetu dětem, které ho nemohou mít doma.  
• Zasadíme se o to, aby město nalezlo finance na speciální granty pro pedagogy, kteří mají nějaký zajímavý projekt, a 

podporovalo je. 
• Chceme, aby školy zřizované městem pravidelně zveřejňovaly své výroční zprávy tak, aby usnadnily rodičům žáků výběr, 

do jaké školy chtějí svého potomka umístit. 
 
 
 
Kultura a sport – kvalitní odpo činek  
 
• Podpoříme další rozvoj cyklotras v regionu a jejich napojení na celorepublikový systém. Chceme jejich větší propagaci 

včetně navazujících služeb. Jednou z nich mohou být i vyškolení cykloprůvodci. 
• Chceme výstavbu nového skateparku a dráhy pro inline bruslení. 
• Školní hřiště by měla být zpřístupněna mládeži i dospělým, musí být veřejně známo za jakých podmínek je možné hřiště 

užívat.  
• V místě bývalé pískovny (Nádražní ulice) chceme vybudování multifunkčního sportovně-kulturního areálu.  
• Formou finančních příspěvků budeme podporovat volnočasové aktivity mládeže do 18-ti let. Chceme přispívat i na vedoucí 

a materiálové vybavení dětských a mládežnických oddílů a kroužků. 
• Chceme dále podporovat, rozvíjet a navýšit současný systém finančních grantů pro oblast kulturních, sportovních a 

společenských akcí. Každý občan nebo organizace, která vytváří kulturní nebo sportovní program pro své spoluobčany 
musí mít přístup k těmto prostředkům. 

• Zrušením poplatku ze vstupného, který v současnosti má minimální efekt pro příjem do městského rozpočtu, chceme 
odstranit překážku pro pořadatele kulturních a sportovních akcí. 

• Město by mělo všechny organizace působící v oblasti kultury, sportu a volnočasových aktivit informovat o možnostech 
získání dalších finančních prostředků (granty kraje, státu, EU, ...), podporovat školení jejich vedoucích pracovníků 
v získávání finančních dotací a popřípadě přispívat na povinné vlastní vklady nutné pro získání dotací.  

• Město by mělo za symbolickou úplatu poskytovat prostory (např. školy) pro spolkovou činnost. 
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Veřejná prostranství a zele ň – tvář města  
 
• Prosadíme revitalizaci městského parku a jeho oživení. Chceme pokračovat v obnově klášterních zahrad a v jejich 

propojení s městským parkem. 
• Opravením hráze „mlékárenského rybníka“, jeho odbahněním, úpravou bezprostředního okolí a vybavením (lavičky, dětské 

hřiště, ...) chceme vytvoření odpočinkové zóny okolo něj. Pro podobné odpočinkové zóny budeme hledat i další místa 
v ostatních částech města. 

• Přejeme si, aby došlo k podstatnému zpřísnění posuzování dalšího kácení vzrostlých stromů v centru města a k výsadbě 
nové zeleně. 

• Zasadíme se o podstatné zvýšení péče o městskou zeleň, travnaté plochy a o celkovou čistotu města. Chceme, aby město 
uzavíralo smlouvy s občany o péči o veřejnou zeleň za úplatu.  

• Budeme prosazovat kvalitní územní plánování s ohledem na přírodu. 
 

• Náměstí města Stříbra je potřeba vrátit historický ráz. Centrum města nesmí sloužit jako jedno velké tržiště se zbožím 
pochybné kvality, a proto musí dojít k přemístění stánkového prodeje s výjimkou výročních trhů a městských slavností. 
Náměstí má sloužit jako místo setkávání, společenského a kulturního života. 

 
 
 
Historické d ědictví a turismus – máme co ukázat  
 
• Město by mělo i nadále investovat do oprav historických památek, jejich zpřístupnění a oživení. Chceme opravený kostel 

Nanebevzetí Panny Marie, zpřístupněnou kostelní věž k vyhlídkám, dokončení opravy starého mostu. 
• Chceme vybudování značeného městského turistického okruhu. 
• Město by mělo zřídit turistický internetový vícejazyčný portál města. 
• Ve městě chceme zprovoznění informačních kiosků pro jeho návštěvníky. Umístěny by měly být minimálně na 

autobusovém a vlakovém nádraží a na Masarykově náměstí.  
• Město by mělo investovat do kvalitní městské mapy s vyznačením všech důležitých turistických informací. 
• Chceme zřízení finančního grantu města určeného na opravy památek, které nejsou v majetku města, formou zpětného 

proplácení prací provedených v souladu s požadavky památkové péče. 
• Ve spolupráci s podnikatelskou sférou chceme nabídnout takové podmínky, aby návštěvník města / regionu našel důvod 

v regionu přenocovat. 
• Hodláme investovat prostředky do vybudování efektivní informační kanceláře, která musí nejen nabízet různé informativní 

tiskoviny a reklamy, ale skutečně nabízet servis návštěvníkovi od prodeje drobných propagačních předmětů a zboží až po 
zajištění pobytu návštěvníka, zajištění jeho aktivit (kino, zábava, sport) a zajištění ubytování i v dalším regionu.    

• Město musí trvale vytvářet jednotný design své vlastní propagace, která musí být nezaměnitelně spojena s veškerými 
aktivitami města od vizitek představitelů města přes propagační materiály až po identitu podřízených organizací nebo vnější 
symboly ve městě. V ideálním případě by si měl běžný občan spojit při vyslovení názvu města specifickou aktivitu spojenou 
se městem. 

 
 
 
Kvalitní bydlení – d ůvod zůstat  
 
• Chceme, aby město stanovilo hlavní priority ve své bytové politice – vytvořilo a zveřejnilo dokument „Koncepce bydlení ve 

Stříbře“. Tento dokument musí na základě veřejné diskuze vymezené sociální skupiny hledat specifické možnosti bydlení 
ve Stříbře. 

• Chceme výstavbu startovacích bytů, které představují nástroj pro udržení především mladé a vzdělané populace v obci. 
Startovací byty by sloužily pro zlevněné bydlení pro jednotlivé rodiny na omezenou dobu (5 let). Po uplynutí stanovené 
doby bude nutné takové byty uvolnit. 

• Jsme přesvědčeni, že by město mělo, na území určenému k individuální výstavbě, investovat do hlavních řadů a hlavních 
komunikací. Po ukončení výstavby přechází tyto sítě nebo komunikace do majetku města resp. do majetku jednotlivých 
správců sítí.  

• Bytový fond, který neslouží k zajištění specifických cílů města a který je běžným způsobem pronajímán, by měl být po 
posouzení finančních dopadů do rozpočtu města prodán v privatizaci s přednostními pravidly pro nájemníky jednotlivých 
bytů. 

 
 
 
Sociální a zdravotní pé če – životní jistoty  
 
• Budeme hledat možnost zvýhodněného stravování pro důchodce. 
• Podle požadavků – chceme budování dalších bytů pro seniory, domů s pečovatelskou službou, rozšíření kapacity 

stacionáře. 
• Přejeme si spolupráci s neziskovými organizacemi, které se specializují na práci se sociálně nepřizpůsobivými osobami. 

Budeme podporovat investice do jejich vzdělání a nalezení přiměřené možnosti jejich zaměstnání nebo stálého příjmu. 
• Chceme zvýšení počtu dětských lékařů ve Stříbře a jsme připraveni nabídnout dalšímu dětskému lékaři zvýhodněné 

podmínky pro provoz jeho praxe, i když jeho působení nebude v zájmu Všeobecné zdravotní pojišťovny. 
• Zajistíme aby dětské oddělení na poliklinice bylo 100% bezbariérové, přístupné pro maminky s kočárky a přátelské k 

dětem. 
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Doprava – všude snadno a bezpe čně 
 
• Městská hromadná doprava musí být dostupná a efektivní (jezdit v pravý čas a stavět na správných místech). Pro seniory 

by měla být zdarma.  
• Chceme zavedení permanentky pro MHD ve stylu „plzeňské karty“ a její další využití např. pro kino, kulturní dům, knihovnu, 

muzeum a pod. 
• Vybudováním přechodů pro chodce chceme zvýšit jejich bezpečnost při přecházení v místech, kde dodnes přechody 

neexistují.  
• Budeme prosazovat opravy místních komunikací a chodníků (např.: Mánesova, Na Vinici, Nádražní a další) tak, aby byly 

bezpečně sjízdné, popřípadě schůdné. Přejeme si úpravu okolí příjezdové komunikace od Plzně (část Plzeňské ulice na 
jižním předměstí) – parkování, chodníky a zeleň. 

• Chceme zrušení placeného parkování na náměstí a u pošty. Některá místa chceme vyhradit k časově omezenému 
parkování. Budeme hledat další parkovací místa v bezprostřední blízkosti centra a na sídlištích, kde je parkovacích míst 
nedostatek. 

• Provedeme revizi místního dopravního značení s cílem odstranění naprosto nesmyslně umístěných značek a redukce 
počtu omezujících a zákazových značek. 

• Prosadíme propojení ulic Nerudova a Soběslavova (za Gymnáziem). 
• Budeme hledat místa, kde by bylo možné ve městě vybudovat cyklostezky. Je potřeba i doplnit infrastrukturu pro bezpečné 

odložení jízdních kol při návštěvě jednotlivých institucí ve městě. 
 
Bezpečnost – jistota ob čanů 
 
• Souhlasíme se zavedením městského kamerového systému, ale jen za přesně stanovených a přísně kontrolovaných 

podmínek tak, aby nebylo možné bezdůvodné špehování občanů. 
• Chtěli bychom najít kompromis mezi drahou městskou policií a „bezzubým“ úředníkem s legitimací. Městské vyhlášky,  

dopravní předpisy a veřejný pořádek musí být vymahatelné, a proto stojíme o uniformovaného zaměstnance úřadu, který 
bude mít tyto věci na starosti. 


